
RAISION ROTARYKLUBI 2010 – 2011 
 

Toimintakertomus 
 
 

YLEISTÄ 
 
Raision rotaryklubi täytti 49 vuotta 28.2.2011. 
 
Maailmanpresidentti Ray Klinginsmith on valinnut Rotaryn teemaksi täksi kaudeksi ”Building 
Communities, Bridging Continents”, ”Rakennamme yhteiskuntaa, Yhdistämme maanosia”. 
 
Toimikausi alkoi vahdinvaihdolla Liedon Nautelankoskella klubimestari Juha Revon isännöidessä. 
Tapahtuman kuvaus on edellisen vuoden toimintakertomuksessa. 
 
Ensimmäisessä kokouksessa presidentti Seppo Luukkonen kävi läpi klubijohtosuunnitelman vuosil-
le 2010- 2013 sekä vuosisuunnitelman 2010- 2011. Alueemme erityisteema kuluvanan kautena on 
Itämeren suojelu. 
 
Taloudenhoitaja Markku Mattila esitteli syyskuussa tuloslaskelman ja taseen 2009 / 2010. Tilinpää-
tös hyväksyttiin ja vastuuvapaus myönnettiin. Samalla hän esitteli kauden 2010-2011 talousarvion.. 
 
DG Rune Eklund, hänen puolisonsa Kirsti sekä AG Pertti Virtanen vierailivat klubissamme 
2.9.2010. 
Rune Eklundin viestit RIn presidentiltä klubille olivat: 
-hävittää polio maapallolta 
-lisätä paikallisia yhteiskuntaprojektien määrää 
-keskittää kansainvälisen palvelun projektit 6 ydinalueelle 
-kääntää jäsenkehitys positiiviseksi 
-nuoriso- ja rauhantyö on keskeisiä toimintamuotoja 
-rotarysäätiön tulevaisuuden suunnitelma Futurevision Plan 
Oman piirimme erityisteema on Itämeri 
 
Piiri 1410 on myöntänyt 5. 10. 2010 klubillemme DSG-avustusta 1200€ kevään 2011 Hulvela-
projektille. 
 
Piiri 1410 on käynnistänyt RFEn eli rotarien ystävyysvaihtoprojektin Intian rotaryjärjestön kanssa, 
haussa on 10 rotaripariskuntaa molemminpuolisiin vierailuihin. 
 
Päätettiin kannattaa piirin ehdokasta RI:n keskushallituksen ehdokkaaksi 
 
Piirin D 1410 syysseminaariin osallistui Kemiönsaarella 2.10.2010 Juhani Karmakoski, Olavi Tuo-
mi, Pentti Pirttilä sekä presidentti Seppo Luukkonen. 
 
Vaalikokous ja klubineuvottelu pidettiin 25.11.2010. Vuoden 2012- 2013 presidentiksi valittiin  
Jyrki Friman. 
 
Nuorisovaihdon innostuspäivät pidettiin 15-16.1. 2011 Helsingissä. Niihin osallistui klubistamme 
Pentti Pirttilä. 
Vuosijuhla vietettiin 11.3.2011 Raision kaupungintalolla. Läsnä oli noin 60 jäsentä aveceineen.  



 
Pets-seminaari oli 12.3.2011 Sastamalassa. Mukana olivat Pentti Pirttilä sekä Risto Nyfors. Aiheina 
olivat mm. aktiivinen jäsenhankinta sekä tuleva lipaskeräys lokakuussa. seminaariin osallistui yh-
teensä 150 henkilöä. 
 
RYLA-seminaari pidettiin 2-3.4.2011 Taattisten tilalla Naantalissa. Tilaisuudessa koulutettiin noin 
15 nuorta. Klubimme yhteyshenkilöt olivat Martti Kiesi sekä Risto Nyfors. 
 
GSE-ryhmä Australiasta vieraili alueellamme 2-6.4.2011. 
 
AG Pertti Virtanen vieraili klubissamme 7.4.2011. Hän kiitti presidenttiämme, kertoen hänen lukeu-
tuvan piirin klubipresidenttien parhaimmistoon. 
 
Piirikonferenssi järjestettiin 9.4 -10.4.2011 Turussa. Presidentti ja sihteeri sekä Pentti Pirttilä, kaikki 
aveceineen osallistuivat tapahtumiin. Myös vaihto-oppilaamme Cinthia Morales oli mukana muiden 
vaihto-oppilaiden kera. Tilaisuuksiin osallistui kaikkiaan noin 300 henkeä. Pentti Pirttilä valittiin 
varaedustajaksi Sääntövaltuuskuntaan (COL) kaudelle 2013. 
 
Polio Plus-rahastoon luovutimme 4000 US-dollaria. RIn euroopan toimisto Zurichissä lähetti kii-
toksen. 
 
IT- vastaava Jaakko Saviranta ylläpiti klubin nettisivustoja täydentäen informaatiota ajankohtaisilla 
tiedoilla. 
 
Matti Johansson on jatkanut ”Matkalippu tulevaisuuteen”- projektin hoitoa myös tällä kaudella. 
 
Vuoden 2012 nuorisovaihdon kesäleirin vetäjäksi valittiin Jyrki Friman sekä asiantuntijaksi Risto 
Muinonen. 
 
Klubin 50-vuotishistoriikin/tapahtuman valmisteluryhmään valittiin Erkki Haavisto, Arto Jokinen, 
Antti Mäki, Jyrki Siura sekä Risto Muinonen. 
 
Kuluvan vuotena klubistamme ovat Suomen Rotaryn eri tehtävissä seuraavat veljet: 
 
Vyöhykkeen 15 rotaritoiminnan koordinaattorin Matti Honkalan apulaisena on toiminut Risto Mui-
nonen. Hän on osallistunut elokuussa tulevien governorien kouluttamiseen Hailuodossa. Risto ja 
hänen puolisonsa Tuula ovat osallistuneet lokakuussa EEMA-kokoukseen Tanskan Ålborgissa.  
 
Pentti Pirttilä toimi piirissämme Maailmanlaajuiset verkostoryhmät- projektin vastaavana sekä pii-
rineuvoston jäsenenä. 
 
Jorma Hokka eroamisestaan huolimatta toimi piirimme RYLA-toimikunnan avustajana. 
 
Heikki Laine toimi piirin 1410 Suomen Rotaryn Lääkäripankin RDBF yhteyshenkilönä. 

 
 
 
 
 
 



 
 

HALLITUS JA TOIMIHENKILÖT 
 
Hallitukseen kuuluivat seuraavat veljet:  
 
Presidentti   Seppo Luukkonen 
Tuleva presidentti  Erkki Haavisto 
Pastpresidentti  Matti Puoskari 
Sihteeri    Heikki Laine 
Hallintokomitean pj  Pasi Vuohelainen 
Jäsenyyskomitean pj  Olavi Tuomi 
Palveluprojektikomitean pj  Karl-Erik Linden 
Klubimestari   Heikki Tommila 
Taloudenhoitaja  Markku Mattila 
Rotarysäätiökomitean pj  Juhani Karmakoski 
Suhdetoimintakomitean pj  Matti Schrey 
 
Muut toimihenkilöt: 
 
Historioitsija   Antti Mäki 
IT- vastaava   Jaakko Saviranta 
Nuorisovaihtoasiamies  Karl-Erik Linden 
RYLA-vastuuhenkilö  (ei nimetty) 
 
Hallintokomitean toimikuntien puheenjohtajat: 
 
Ohjelma   Pasi Vuohelainen ja Pentti Komulainen 
Talous   Markku Mattila ja Erkki Rytsä 
Huomionosoitukset  Antti Mäki 
 
Jäsenyyskomitean toimikuntien puheenjohtajat: 
 
Läsnäolo ja toveruus  Olavi Tuomi 
Luokite   Pentti Pirttilä 
Uudet jäsenet  Kaj Sandström 
 
Palveluprojektikomitean toimikuntien puheenjohtajat: 
 
Kansainvälinen palvelu, oppilasvaihto Karl-Erik Linden 
   Ulla Linden, ulkopuolinen asiantuntija 
Yhteiskuntapalvelu  (ei nimetty) 
Ammattipalvelu  Matti Johansson 
 
Suhdetoimintakomitean toimikuntien puheenjohtajat: 
 
Tiedotus   Matti Schrey 
Yhdyskuntasuhteet  Jarmo Oksanen 
Rotarypiiri ja veljesklubit  Jari Mannevuo 
 



Rotarysäätiökomitean toimikuntien puheenjohtajat 
 
Rotarytietousasiat  Jyrki Siura 
PHF-asiat   Risto Muinonen 

 
 
 

JÄSENET 
 

Toimintavuoden alussa oli 5 kunniajäsentä ja 44 veljeä eli yhteensä 49 veljeä. 
 
Uusia jäseniä klubimme sai syyskaudella 2010: 
-Juha Mäki, luokite on Liikenneväylät 
 
Klubista on poistunut syyskaudella 2010: 
-Jorma Hokka 
-Mika Leinonen 
-Osmo Tukiainen 
-Paavo Hirvonen, kunniajäsen 
-Ismo Matinlauri 
 
Klubista on poistunut kevätkaudella 2011: 
-Juha Mäki 
-Erkki Rytsä 
-Matti Soini 
 
Charterjäsenemme ja kunniajäsenemme Paavo Hirvonen ilmoitti eroavansa klubin toiminnasta lo-
kakuussa 2010 ikänsä perusteella, 95 vuotta. Hän osallistui maaliskuussa vuosijuhlaamme kunnia-
vieraana.  
 
Uusien jäsenten koulutustilaisuus pidettiin AG Pertti Virtasen johdolla 16.11.2010. Klubistamme 
osallistui Kaj Sandström sekä Juha Mäki. 
 
Huhtikuussa 2011 pidimme hiljaisen hetken veljemme Erkki Rytsän muistolle. 
 
Toimintavuoden lopussa klubissamme oli siis 4 kunniajäsentä ja 38 veljeä, eli yhteensä 42 veljeä. 
 
Läsnäolosta kokonaan vapautettujen veljien määrä oli 22 veljeä. 

 
 
 

KOKOUKSET JA ESITELMÄT 
 

Kokouspaikkana on ollut ravintola Martinhovi. Osa klubin arkistosta ja viirikankaat ovat ravintolan 
tiloissa. Loppuosa arkistosta on Raision kaupungin Tornilan tiloissa. 
 
Ateriointia varten on varattu puolisen tuntia klo 16,30 alkaen. Kokousten virallinen osuus alkoi klo 
16,50-16,55. Alussa olivat esillä hallituksen ja presidentin asiat. 
 



Sitten seurasivat veljien esille ottamat asiat. Tämän jälkeen olivat vuorossa veljien tai heidän hank-
kimiensa vieraiden pitämät esitelmät.  
 

Kaisa Äijö (vierailija) Raision keskustan arkkitehtikilpailu 
Pasi Vuohelainen  Puuntyöstökoneet 
Heikki Laine Terveydenhoidon haasteet ja tulevaisuuden näkymät 
Arto Jokinen Mynämäen tulevat kasvatus- ja sivistystoimen kuviot 
Juhani Karmakoski End Polio Now 
Pentti Pirttilä Kouluteesien 10 pääperiaatetta 
Leo Leppänen Asennusalus Pieter Schelte-” maailman suurin pölynimuri” 
Thurid Eriksson(vierailija) Åbo Akademin toiminta 
Juha Vihervaara(vierailija) Korot alhaalla, osakkeet ylhäällä? 
Paavo Hirvonen  Isänmaamme historia 
Jyrki Friman Putkiremontti kerrostalossa 
Jaakko Saviranta Professorista matkaoppaaksi 
Ari Korhonen(vierailija) Kaupungin johtajan näkemyksiä Raision tulevaisuudesta 
Reijo Lundelin Korjausrakentaminen 
Jari Mannevuo Kierrätysjätteen hyödyntäminen 
Martti Kiesi Sähköavusteiset polkupyörät 
Mikko Kaamanen(vierailija)Metsänhoitoyhdistykset tänään 
Jarmo Lankinen(vierailija) Sampo-pankki 
Juhani Karmakoski Rokotusmatka Intiaan 
Juha Mäki (vierailija) Tienpidon linjaukset ja haasteet 
Juha Heikkilä Demokratioiden piirteitä 
Erkki Pakola (vierailija) Alko ennen ja nyt 
Tuomo Norvasuo (vierailija) Torinon käärinliinat 
Pekka Tähtinen (vierailija) Kiinteistovälitys 
 

Toveruusilta pidettiin syksyllä Luonnonmaalla Kultaranta Golf Resortin saunatiloissa DNA-
yhtymän sponsoroimana. 
 
Vuosijuhla pidettiin maaliskuun 11 päivänä Raision kaupungintalossa. Tilaisuuteen osallistui 32 
jäsentä aveceineen, yhteensä 60 henkeä, Mukaan oli kutsuttu myös charter-presidentti Paavo Hirvo-
nen, vaikka hän oli jo eronnut klubin jäsenyydestä. Tanssiorkesterina oli Salama-yhtye. 
 
Vaihtokokous pidettiin 16.6.2011 Hintsan tilalla Raisiossa. Osallistujia oli kaikkiaan 26 veljeä. 
Kartanon pihapiirissä suoritettiin vahdinvaihto. Presidentti Seppo Luukkonen luovutti tulevalle pre-
sidentille Erkki Haavistolle presidentin ulkoiset tunnusmerkit. Suomen lipuin koristellussa tilaisuu-
dessa kohotettiin malja rotariaatteelle. Tilan emännän Maija Haaviston tarjoama lammaskeitto 
maistui mainiolta. Ruokailun jälkeen siirryttiin läheiseen savusaunaan. Mieliinpainuva tilaisuus 
jatkui myöhään yöhön. 
 
 

 
INTERCITYKOKOUKSET 

 
Joulukirkko pidettiin alue 8 klubien yhteisenä tilaisuutena Lemun kirkossa 15.12.2010. Tilaisuudes-
sa kuulimme joulusanoman lisäksi tietoa kirkon historiasta. 
 

 



 
 
 

PROJEKTIT 
 

Lokakuun 14 päivänä järjestimme yhdessä Raisio-Jokilaakson klubin kanssa kirkkokonsertin Raisi-
on kirkossa. Konsertissa esiintyi raisiolainen Resonus- kuoro johtajanaan Kari Jantunen. Konsertin 
tuotto noin 2900 € tuloutettiin kokonaisuudessaan Polio Plus- kampanjaan. 

 
Sotaveteraanien joulukeräykseen osallistuimme syksyn kokouksissa. 
 
Jokainen klubin jäsen lunasti ainakin kymmenen joulukorttia. Niiden tuotto menee lyhentämättö-
mänä Rotarysäätiölle humanitaarisiin tarkoituksiin. 
 
Toukokuussa ajettiin perinteinen Hulvelan ajelu 26.5.2011.Rotarypiiri on myöntänyt DSG-
rahoituksen 1200 euroa. Ennätysmäärä asiakkaita, yhteensä 59, osallistui ajeluun. Kahdeksan inva-
taksia oli tilattu hoitamaan ajoja veljien omien autojen lisäksi. Kakkukahvitilaisuudessa esiintyivät 
Vaisaaren yläkoulun 7 F-luokka musiikkiesityksin sekä Raision Jumppareiden alle 10-vuotiaat Min-
tut. Hulvelan ajelu sai huomiota myös Rannikkoseutu-lehdessä. 
 
Nuorisovaihdon kesäleiri tullaan järjestämään vuonna 2012. Vastuuhenkilönä tulee toimimaan Jyrki 
Friman ja asiantuntijana Risto Muinonen. 
 
Klubin 50-vuotishistoriikin/ tapahtuman valmisteluryhmään valittiin tulevan presidentin Erkki Haa-
viston lisäksi Arto Jokinen, Antti Mäki, Jyrki Siura sekä Risto Muinonen. 
 
Olavi Tuomi valmistelee esitteen klubista, joka tullaan jakamaan mahdollisille jäsenille. 

 
 
 

VIERAILUT 
 

Elokuussa klubi vieraili Turussa Kakolan kalliotiloissa olevassa jätevedenpuhdistamossa oppaan J. 
Virkkusen opastuksella. Puhdistamosta Raision kaupunki omistaa 9.8 %. 
 
Marraskuussa pidettiin veljesilta DNA-yhtymän vieraana Naantalissa Kultaranta Resort-
keskuksessa. Veljiä oli paikalla 24. Saunoimme, ruokailimme ja seurustelimme vilkkaasti. 
 
Helmikuussa vierailimme Martinex Oyn toimitiloissa veljemme Risto Muinosen vieraana. Saimme 
tutustua menestyvään lahjatavara- ja leikkikalualalla toimivaan tukkuliikkeeseen. Veljiä aveceineen 
oli 37 henkeä. 
 
Toukokuussa olimme Linnateatterissa katsomassa Mieletöntä oopperan historiaa. Paikalla oli 39 
klubilaista seuralaisineen. 

 
 
 
 
 
 



PAUL HARRIS FELLOW 
 

Vaihtokokouksessa Hintsan tilalla presidentti Seppo luovutti PHF-arvot (poissaoleville) Pentti Ko-
mulaiselle ja Matti Ahdille. 

 
 
 

VAIHTO-OPPILAAT 
 

Syksyllä lähti vuosivaihtoon Elina Vuohelainen Meksikoon Comita Chiapasiin ja meille saapui elo-
kuussa Cinthia Raquel Morales Guillen Meksikosta Comita Chiapasista, läheltä Guatemalan rajaa. 
 
Syksyllä valittiin Pipsa Lehtonen Raisiosta uudeksi vuosivaihturiksi Meksikoon ja hän kävi esittäy-
tymässä klubikokouksessa marraskuussa. 
 
Cinthia sekä Juuso Makkonen kävivät klubikokouksessa huhtikuussa kertomassa kokemuksistaan 
vaihtureina. 
Uutena vaihto-oppilaana meille saapuu kesällä 2011 Alan Borja Guerrero Meksilon Pueblasta. 

 
 
 

MUITA TAPAHTUMIA 
 

Syksyiseen kirkkokonserttiin liittyen saimme näkyvyyttä Rannikkoseutu-lehdessä haastattelun 
muodossa. 
 
Perinteinen jouluateria nautittiin jälleen Krookilan kotiseutukeskuksen ravintolassa joulupuuroineen 
ja –kahveineen. Paikalla oli 17 veljeä aveceineen sekä useita lapsia.  Tilaisuus huipentui Joulupukin 
käyntiin.  

 
 
 

VIIRIT 
 

Vaihto-oppilas Cinthia Morales luovutti klubille Comita Chiapas-klubin viirin elokuussa. 
 
 
 

Raisiossa 30.6.2011 
 
Antti Mäki 
klubin historioitsija (2007-) 
(otan vastaan huomautuksia ja kommentteja 0400 520 724, antti.maki@dnainternet.net) 


